

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN JAWAB LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KE DUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KE EMPATBELAS**

PERTANYAAN : JAWAB LISAN

DARIPADA : TUAN FONG KUI LUN

TARIKH : 15 JULAI 2019

SOALAN NO.

Minta **MENTERI DALAM NEGERI** menyatakan adakah Kerajaan sedia menimbangkan cadangan untuk menaikkan kadar gaji anggota-anggota polis berpangkat rendah sebagai satu langkah untuk meningkatkan integriti dan mengelak mereka dari terjebak dengan amalan menerima rasuah dan menampung kos sara hidup yang semakin meningkat.

JAWAPAN

Yang di-Pertua,

Kementerian Dalam Negeri (KDN) dan Polis Diraja Malaysia (PDRM) secara berterusan membuat kajian untuk menambah baik skim perkhidmatan, gaji dan elaun-elaun serta kemudahan asas yang lain untuk membantu anggota-anggota PDRM yang berpangkat rendah menangani kos sara hidup yang kian meningkat untuk pertimbangan pihak berwajib.

Skim gaji perkhidmatan PDRM yang digunakan masa kini adalah berdasarkan Rasionalisasi Skim Perkhidmatan Bagi Polis Diraja Malaysia Tahun 2016 (Rujukan: Pekeliling Perkhidmatan Bilangan 2 Tahun 2016). Susulan daripada permohonan Ketua Polis Negara kepada Perdana Menteri baru-baru ini untuk menaikkan gaji Pegawai Polis PDRM dalam usaha meningkatkan taraf hidup dan menjaga kebajikan Pegawai Polis, Jabatan Pengurusan PDRM telah mengadakan sesi "*Brainstorming*" di IPK Johor bermula 17 hingga 19 Jun 2019 sebagai usaha pertama untuk mendapatkan input-input daripada semua bahagian yang berkenaan dalam merealisasikan permintaan Ketua Polis Negara. Namun demikian, bagi memperhalus permohonan ini, beberapa siri bengkel akan diadakan dalam masa terdekat untuk menghasilkan kertas kerja (*executive paper*). Ini untuk memastikan permohonan PDRM menjustifikasikan penugasan hakiki, beban kerja, dan risiko yang ditanggung oleh Pegawai Polis PDRM.

PDRM sentiasa diberikan keutamaan dalam perancangan bajet kerajaan bagi membolehkan perkhidmatan dan servis yang diberikan dalam menjaga keamanan dan kesejahteraan rakyat di negara ini sentiasa berada di tahap yang optimum.

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KEDUA,
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : DATO' SRI ABDUL AZEEZ BIN ABDUL RAHIM
[BALING]
TARIKH : 15 JULAI 2019 (ISNIN)

SOALAN NO. 52

Minta **MENTERI PENDIDIKAN** menyatakan rasionalisasi penjenamaan semula permata Pintar UKM kepada "*Genius*" serta memperjelaskan apakah pembaharuan sistem yang telah dilakukan.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Nama PERMATA telah dijenamakan semula kepada GENIUS berdasarkan keputusan Jemaah Menteri pada 5 April 2019. Berdasarkan keputusan tersebut, kesemua nama program yang telah diwujudkan dan dilaksanakan di bawah program ini telah dijenamakan kepada GENIUS. GENIUS merupakan satu perkataan Bahasa Melayu yang boleh ditafsirkan sebagai “ekologi yang menggambarkan kondisi yang boleh mengembangkan bakat serta potensi yang disamakan dengan sikap positif, rajin dan legasi budaya”. Tafsiran ini adalah selari dengan objektif dan tujuan pelaksanaan kesemua Program GENIUS sebelum ini, iaitu proses mencungkil dan menggilap potensi semula jadi anak-anak supaya bakat dan kepintaran serta aset diri mereka dapat diserlahkan dan memberi impak positif kepada diri, keluarga, masyarakat dan negara. Pelaksanaan Program GENIUS juga adalah untuk kanak-kanak dan remaja yang merangkumi pelbagai aspek umur dan kehidupan dan tidak hanya menjurus kepada generasi intelektual sahaja.

Untuk makluman, program GENIUS telah dipindahkan dari Jabatan Perdana Menteri ke Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM) mulai 30 Mei 2018. Selaras dengan perpindahan tersebut, Kementerian telah melakukan beberapa siri libat urus bersama-sama program dan Bahagian di Kementerian dalam usaha untuk mengenal pasti penambahbaikan yang boleh dilaksanakan.

Antara penambahbaikan Program GENIUS seperti Program GENIUS@Pintar adalah memperluaskan kolaborasi program penyelidikan dengan pelbagai pihak secara empat (4) penjurus melibatkan pelajar pintar berbakat, universiti, komuniti dan industri. Selain itu, Program GENIUS@Pintar turut mengadakan *Career Shadow Program* untuk pelajar pintar berbakat di pelbagai organisasi dan industri semasa cuti sekolah. Program latihan jati diri dan kepimpinan turut dilaksanakan untuk melahirkan pelajar pintar dan berbakat yang lebih holistik dan mempunyai semangat kewarganegaraan yang tinggi.

NO. SOALAN: 52

Pelajar-pelajar lepasan Program GENIUS@Pintar dipantau secara berterusan oleh Pusat GENIUS *STEM Talent* (PST) selepas mereka memasuki Program Sarjana Muda dan seterusnya pemantauan tersebut dilaksanakan melalui:

1. Program Mentoran bersama-sama ahli akademik atau pakar bidang dari Akademi Sains Malaysia (ASM) dan universiti penyelidikan;
2. Jalinan kerjasama untuk latihan industri atau kerjaya dengan syarikat-syarikat terkemuka dalam negara melalui kerjasama dengan pihak *Penang Skills Development Centre*. Penetapan untuk pelaksanaan program latihan industri atau kerjaya dalam dan luar negara sedang giat dijalankan seiring dengan pembangunan negara;
3. Peluang untuk meningkatkan kemahiran kepimpinan melalui program-program seperti *International Youth Forum*, *Future Leader Congress*, *World Bank Group Youth Summit*, *UST Model ASEAN Meeting* dan *International Model United Nation*;
4. Penilaian bakat dilakukan untuk menilai kompetensi pelajar-pelajar sebagai persediaan menghadapi Revolusi Perindustrian 4.0; dan
5. Program Tautan Ukhuwah bersama-sama alumni dijalankan sebagai jaringan kerjasama antara alumni dengan PST bagi membantu kemajuan kerjaya alumni.

Sekian, terima kasih.

RJM 104